
 

 

 

Hermed sendes besvarelse af spørgsmål nr. 2 (Alm. del), som Folketingets 

Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og sundhedsministeren den 16. april. 

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Louise Brown (LA). 

 

Spørgsmål nr. 2:  

”Vil ministeren uddybe, hvad udgifterne til den nye fælles indgang for anmodninger 

om videregivelse af sundhedsdata forventes at løbe op i, herunder både 

kontaktpunkt og national analyseplatform?” 

 

Svar: 

Udgifterne til udviklingen af Ét kontaktpunkt og første version af den nationale 

analyseplatform dækkes af Novo Nordisk Fondens bevilling på op til 200 mio. kr., jf. 

aktstykke 187, oversendt til Finansudvalget 19. marts.  

 

Driften af Ét kontaktpunkt og den nationale analyseplatform vil være 

gebyrfinansieret. De eksisterende løsninger i forskerservice i Sundhedsdatastyrelsen 

og Danmarks Datavindue i Danmarks Statistik er ligeledes gebyrfinansierede. 
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